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Transportau 1,7 tone de canabis
şi au fost arestaţi în Franţa! Erau
români

Doi şoferi români de camion au fost arestaţi
în Franţa, după ce în TIR-ul condus de unul dintre
ei au fost găsite aproape două tone de canabis,
arată romaniatv.net. Şoferii transportau marfa în
Belgia şi Olanda, ascunsă printre paleţi cu fructe,
scrie Ouest France. În camion, poliţiştii au
descoperit 1,7 tone de canabis. Ambele vehicule
aparţineau aceleiaşi companii de transport şi cei
doi şoferi erau chiar patronii firmei.

Poliţia franceză i-a arestat pe cei doi pe
autostrada A1, după ce cele TIR-urile
înmatriculate în România reuşiseră să treacă
graniţa cu Spania şi parcurseseră spre nord
aproape toată Franţa, trecând de Paris, în drumul
lor spre Belgia.

Ajutor de stat pentru 1.500
transportatori

Guvernul intenționează să dea drumul unei
scheme de ajutor de stat pentru a sprijini 1.500 de
operatori economici din sectorul transportului
rutier de mărfuri și de persoane. Practic, este
vorba despre restituirea sumelor reprezentând
diferența dintre nivelul standard și cel diferențiat al
accizelor. Bugetul total este de 60 milioane lei.
Perioada de valabilitate a schemei în care se vor
emite decizii de aprobare a cererilor de restituire a
accizei este 2018 - 2020. Condițiile și procedura
de acordare a ajutorului de stat către operatorii
economici care efectuează transport rutier se vor
stabili săptămâna viitoare prin hotărâre a
Guvernului.

Cardurile actuale, depăşite?
Intrăm în era cardurilor
biometrice 

Deşi există multe măsuri de siguranţă,
infractorii tot reuşesc să golească conturile
ataşate cardurilor bancare. Din acest motiv şi
poate şi din altele care nu ne sunt accesibile,
analiştii de securitate bancară lucrează la un
proiect pentru o nouă variantă de carduri, cele
biometrice. Astfel, cardurile bancare care vă
permit să plătiți folosind cip și PIN ar putea fi
eliminate treptat, ca parte a planurilor de a
introduce o modalitate mai sigură de a face
achiziții. Noua metodă va permite consumatorilor
să cumpere bunuri folosind amprentele digitale -
similar cu ID-ul Apple Touch pentru iPhone.
Băncile lucrează pentru a lansa o nouă variantă
de carduri bancare “biometrice”, potrivit The Sun.
Cu ajutorul tehnicii de scanare a amprentelor
digitale, aceasta ar putea face viața mai dificilă
pentru fraudatorii care ar dori să vă intre în
conturi.

Programul RATC, modificat de
„Miturile Cetăţii”

Regia Autonomă de Transport în Comun
Constanța anunță publicul călător, că în perioada
20 – 27 iunie 2018, ca urmare a desfășurarii
“Festivalului Internațional de Teatru Miturile
Cetății, ediția a III-a, 2018”, programul de
funcționare a mijloacelor de transport în comun,
ce deservesc liniile 42, 51 și 101C, va fi prelungit
până la orele 24:00.

Amintim că festivalul se va desfășura în
perioada 20 – 27 iunie. În program, spectacole ale
unor companii teatrale din Italia, Franța, Ungaria,
Israel, precum și ale unor prestigioase teatre din
România. Câteva evenimente culturale conexe
vor avea loc la Muzeul de Istorie Naţională şi
Arheologie.

Spectacolele vor avea loc pe scena în aer
liber din Piața Ovidiu, în sala Teatrului din
Constanța, în sala Teatrului pentru copii şi tineret
(Elpis), la Termele Romane, la Cazinoul din
Constanța.

Pe scurt.Preşedintele ÎCCJ a
sesizat Parchetul General
privind protocolul cu SRI
Pe principiul „Mai bine mai

târziu decât niciodată”,
preşedintele instanţei

supreme, Cristina Tarcea, a sesizat în
sfârşit Parchetul General pentru a
verifica dacă protocolul SRI-PG-ÎCCJ,
recent desecretizat, a fost încheiat în
condiţiile unor infracţiuni de fals, a
confirmat, pentru Mediafax,
magistratul. Reamintim că, imediat
după desecretizarea protocolului între
cele trei instituţii, fostul şef al Înaltei
Curţi, Nicolae Popa, a declarat public
că semnătura de pe respectivul
document nu îi aparţine, el ieşind la
pensie pe 1 septembrie, iar
documentul fiind datat pe 2. Faptul
este extrem de grav, chiar şi la nivel de
discuţie însă, până recent, nimeni nu a
adoptat nicio poziţie oficială. 

Cristina Tarcea, a declarat, marţi,
că i-a sugerat acestuia să sesizeze
Parchetul, menţionând că dacă nu o
va face Nicolae Popa, o va face ea.
“Am studiat împreună documentele,
ne-am uitat pe ele, a văzut şi dânsul
cu atenţie protocolul şi, din câte mi-a
spus, dânsul susţine că semnătura
este a dânsului, că nu o contestă, dar
că nu-şi aminteşte momentul şi dacă a
semnat. Crede că nu l-a semnat şi
probabil s-or fi folosit nişte manevre
prin care a fost aplicată semnătura
dumnealui pe protocol. O să vedem. I-
am sugerat, mărturisesc, că, dacă aşa
stau lucrurile, poate e cazul să facă o
sesizare la Parchet. Am aşteptat
momentul întâlnirii pentru că,
mărturisesc, şi eu m-am gândit să fac
o sesizare la Parchet. Dacă nu o să o
facă dânsul, o să o fac eu. Să se facă
lumină. Lucrurile sunt simple. Cu o
expertiză se poate imediat afla dacă
este sau nu semnătura persoanei în
cauză”, a declarat, marţi, Cristina
Tarcea, la sediul instanţei supreme.

Actualul preşedinte al instanţei
supreme a mai spus că există în
arhivele instanţei documente semnate
de Nicolae Popa după data de 1
septembrie, când acesta susţine că s-
a pensionat. “I-am arătat. Sunt ordine
obişnuite, uzuale, semnate în toată
această perioadă, 2 septembrie 2009 -

14 septembrie 2009, iar ordinul
semnat în 14 septembrie 2009 este
ordinul prin care a fost împuternicită
doamna vicepreşedinte de atunci,
doamna Bărbulescu (Lidia Bărbulescu
- n.r.), să exercite funcţia de preşedinte
cu delegaţie al Înaltei Curţi. I l-am
arătat, dânsul l-a văzut, şi mie mi-a
spus că de iure a fost preşedinte până
la 14 septembrie, dar de facto de la 1
septembrie, dânsul nu şi-a mai
exercitat aceste prerogative”, a mai
declarat Cristina Tarcea.

Cristina Tarcea arată, în sesizarea
depusă la Parchet, că s-a întâlnit pe
19 iunie 2018, la sediul ÎCCJ cu
Nicolae Popa. “Domnul profesor mi-a
relatat că semnătura de pe document
îi aparţine, nu o contestă, dar că nu l-a
semnat pentru că, începând cu data
de 1 septembrie 2009 nu şi-a mai
exercitat prerogativele de preşedinte al
ÎCCJ. De asemenea, mi-a relatat că nu
cunoaşte condiţiile în care a fost
discutat sau negociat protocolul şi că
nici nu a desemnat o persoană anume
din cadrul instanţei supreme pentru a
purta astfel de discuţii sau negocieri.
Având în vedere faptul că împrejurările
relatate conduc spre ideea că
Protocolul de cooperare s-ar fi încheiat
în condiţiile săvârşirii unor infracţiuni
de fals, în temeiul dispoziţiilor art. 291
din Codul de procedură penală, vă

transmit prezenta sesizare urmând ca,
în urma verificărilor pe care le veţi
efectua, să stabiliţi dacă există indicii
că în cauză au fost săvârşite infracţiuni
şi să apreciaţi dacă sunt îndeplinite
condiţiile legale pentru a vă sesiza din
oficiu, conform art. 292 din Codul de
procedură penală”, se arată în textul
sesizării depuse de preşedintele
instanţei supreme la PÎCCJ.

Cristina Tarcea mai menţionează
că în arhivele ÎCCJ nu au fost găsite
documente care să clarifice aspectele
legate de circumstanţele încheierii
protocolului şi “nici alte documente
care să ateste tipul de acţiuni ce s-ar fi
desfăşurat înainte şi după încheierea
protocolului”. “În urma verificării
documentaţiei Biroului de Resurse
Umane al Înaltei Curţi, am constatat
că, prin ordinul nr. 172 din 16
septembrie 2009 al Preşedintelui
ÎCCJ, au încetat raporturile de muncă
ale fostului preşedinte al instanţei
începând cu data de 14 septembrie
2009, acesta încasând drepturile
băneşti cuvenite pentru o perioadă de
9 zile lucrătoare din luna septembrie
2009. Am mai constatat că în perioada
1 septembrie – 14 septembrie 2009
au fost emise mai multe ordine
semnate de dl. preşedinte Nicolae
Popa”, conchide actualul preşedinte al
ÎCCJ.

Preşedintele instanţei supreme, Cristina Tarcea

Rabla și Rabla Plus au luat startul! 
Cine poate lua mașini noi!

Sute de dosare au fost acceptate
în Programele Rabla și Rabla Plus,
astfel încât firmele care își pot înnoi
parcul auto sunt îndemnate să se
adreseze deja producătorilor auto.  Ca
urmare a aprobării dosarelor de
finanțare în ședința Comitetului de
Avizare din data de 20 iunie 2018,
Administraţia Fondului pentru Mediu
(AFM) a publicat noi liste cu
persoanele juridice acceptate în
Programul de stimulare a înnoirii
Parcului auto naţional (Programul
Rabla) şi în Programul privind
reducerea emisiilor de gaze cu efect

de seră în transporturi, prin
promovarea vehiculelor de transport
rutier nepoluante şi eficiente din punct
de vedere energetic (Programul Rabla
Plus).

Potrivit comunicatului Biroului de
comunicare al AFM, în această etapă,
pentru Programul Rabla au fost
acceptate 381 dosare pentru 781
autovehicule. Pentru Programul Rabla
Plus au fost acceptate 38 dosare
pentru 55 autovehicule (10 electrice
hibride și 45 pur electrice).

Listele persoanelor juridice care
au fost acceptate în cadrul acestor

programe sunt publicate pe site-ul
AFM, (www.afm.ro), la secțiunile
aferente Programelor Rabla şi Rabla
Plus.

Persoanele juridice care au fost
acceptate în programe se pot adresa
unuia dintre producătorii/dealerii auto
care au fost validaţi în Programele
Rabla şi Rabla Plus, listele acestora
fiind disponibile pe site-ul instituției.

De asemenea, persoanele juridice
interesate pot depune dosare de
acceptare în cadrul Programelor
Rabla și Rabla Plus până la data de
28 septembrie 2018.


